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1. Goedkeuring verslag 

De stuurgroep keurt het verslag van de vorige stuurgroep goed  

 

2. PFOS in percolaat stortplaats 

 

De stuurgroep aanhoort de toelichting met betrekking tot de toevallige ontdekking van de 

aanwezigheid van PFAS n.a.v. de voorbereiding van de pompproef door Pollux. 

De stuurgroep neemt kennis van de resultaten van bijkomende staalnames n.a.v. deze 

ontdekking. 

Toetsingswaarden voor bodemsanering PFAS in grondwater zijn voor de som 20 PFAS EU 

DWRL: 100 ng/l en voor de som totaal PFAS: 500 ng/l 

In de stortplaats werden via twee peilbuizen zeer hoge waarden gedecteerd. In een peilbuis 

buiten de stortplaats werd geen aanwezigheid van PFAS vastgesteld.  

Er wordt gevraagd of de filters van beide buizen op het huisvuilstort op dezelfde diepte 

zitten. De intendant antwoordt dat hij dit zal navragen. 

Er wordt op gewezen dat ambtshalve een rechtzetting van de eerste resultaten van de 

metingen gebeurde. Oorzaak was een administratieve fout bij het bedrijf dat de staalnames 

analyseert. Met de stalen zelf werden geen onregelmatigheden vastgesteld. Een aangepast 

certificaat dat ons recent bezorgd werd gaf nog iets hogere waarden voor de twee 

peilbuizen in het huisvuilstort. 

 

3. PFAS in percelen Ceuppens 

 

De stuurgroep neemt kennis van de vaststelling van de aanwezigheid van PFAS op basis 

van de resultaten van het OBBO (in opmaak) gronden Ceuppens, zoals werd toegelicht aan 

de technische werkgroep van 5/9/2023. 

Voor gronden Ceuppens loopt een OBBO in kader van overdracht van deze eigendom van 

particulier aan overheden (oa Rumst, provincie, ...). Het bodemonderzoek werd gevoerd 

door Talboom (via De Vlaamse Waterweg). 

 

• Op 2 locaties werd een overschrijding van de norm in het vaste deel van de aarde 

vastgesteld. Het betreft zones met (huisvuil)stortmateriaal in het noorden van de 

terreinen van Ceuppens, dus grenzend aan het huisvuilstort zelf. 

• In het grondwater werd PFAS vastgesteld op de volledige percelen Ceuppens, met 

duidelijk hogere concentraties in het noorden van de site. Dit is de onmiddellijke 

omgeving waar ook stortmateriaal werd aangetroffen. 

• De bron van de PFAS verontreiniging wordt voorlopig gekoppeld aan het aanwezige 

huisvuil op de site. 

Het is momenteel evenwel niet uitgesloten dat er overspill is vanuit het percolaat van de 

stortplaats of dat er nog onbekende bronnen van PFAS zijn. 

Het dossier OBBO is als ontwerp in afronding voor bespreking met OVAM. 

 

4. Visie EBSD mbt PFAS  
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De stuurgroep aanhoort de toelichting betreffende de visie van de erkende 

bodemsaneringsdeskundigen zoals besproken op het bestuurlijk overleg van 27/09/2023 

en met OVAM op 2/10/2023 

 

• PFAS huisvuilstort: 

De belangrijkste blootstellingsroutes voor PFAS zijn ingestie via voeding via drinkwater en 

via opwaaiend stof. 

Aangezien rechtstreeks contact met het percolaatwater in het huisvuilstort niet mogelijk 

is, gaat hier dan ook geen humaan-toxicologisch risico van uit.  

Het water in de visvijvers zou best wel geanalyseerd worden, aangezien dit topografisch 

een lager gelegen erf is en opname via vissen en voeding theoretisch mogelijk is 

Verwaaiing of vervluchtiging vanuit het percolaat is niet mogelijk maar de eventuele 

contaminatie van de bodem/toplaag is niet bekend.   

De EBSD stelt voor voor het toegankelijke en onbegroeide deel van de stortplaats waar 

verwaaiing mogelijk is, stalen te nemen van de toplaag van de bodem. Indien de toplaag 

vrij blijkt van PFAS is er momenteel geen humaan-toxicologisch risico.  Indien er wel 

overschrijdingen zijn, zal met S-Risk bepaald of maatregelen aangewezen zijn. 

 

• PFAS gronden Ceuppens 

De erkend bodemdeskundige van Talboom stelt m.b.t. gronden Ceuppens dat de 

overschrijdingen en risico’s op blootstelling niet van die aard zijn dat er 

voorzorgsmaatregelen genomen moeten worden.  

Er wordt aan de stuurgroep verduidelijkt dat het mogelijk is dat OVAM en/of het 

Agentschap Zorg en Gezondheid alsnog veiligheidsmaatregelen oplegt. 

 

 

5. Resultaten bodem onbegroeide vlakte 

 

De stuurgroep neemt kennis van de staalname en resultaten van twee monsters op de 

onbegroeide vlakte. 

De resultaten zijn geruststellend: De gemeten gehalten voor de som van 20 PFOS en som 

PFOA zijn lager dan de streefwaarden. 

De gemeten gehalten voor de som van 20 PFOS, som PFOA en som PFAS zijn lager dan de 

richtwaarden. 

 

 

6. Resultaten visvijvers 

 

De stuurgroep neemt kennis van de staalname en resultaten van twee monsters in de 

visvijvers. 

In beide monsters wordt de PFAS norm uit de drinkwaterrichtlijn overschreden.  

Als voorstel voor de bodemsaneringsnorm voor grondwater, geldt de Europese limiet voor 

drinkwater. Deze bedraagt 0,1 µg/L voor de som van 20 PFAS en 0,5 µg/L voor de som 

van alle PFAS. 

 

7. Bestuurlijke veiligheidsmaatregelen nalv PFAS in het water van de 

visvijver 

 

De burgemeester van Rumst nam omwille bovenstaande vaststellingen volgende 

maatregelen: 

• De in de vijver gevangen vis mag niet gebruikt worden voor consumptie 

• Er mag niet in deze vijver gezwommen worden 

• Gebruik van het water van deze vijver is verboden 

 

8. Voorzorgsmaatregelen PFAS huisvuilstort door EBSD 

 

De door de EBSD voorgestelde maatregelen werden bezorgd aan OVAM: 
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• Consumptie van vis uit de vijver verboden 

• Elke gebruik van het water is verboden 

In reactie vraagt OVAM of dit water gebruikt wordt, bijvoorbeeld voor sanitair of andere 

doeleinden. 

Gemeente Rumst geeft op de stuurgroep aan dat de visclub met een grondwaterput onder 

de kleilaag werkt. De intendant zal deze informatie meedelen aan de EBSD. 

 

Ook verspreiding van PFAS via oppomping van water uit de visput naar de Rupel moet 

worden tegengegaan De EBSD stelt dat ofwel de pomp dus stilgelegd moet worden ofwel 

een waterzuivering gebouwd moet worden, wat zeer complex en duur zou zijn en dus als 

onhaalbaar bestempeld wordt. 

 

Op de stuurgroep wordt gevraagd of de dijk van het huisvuilstort aan de zijde van de 

visvijver de laagste dijk is rondom het stort. De intendant antwoord dat dit mogelijk is en 

dat er verder onderzoek naar de aard van de dijken moet gebeuren, niet enkel wat hun 

integriteit betreft maar ook wat hun absolute hoogteligging betreft. 

 

9. Verder onderzoek PFAS huisvuilstort 

 

De EBSD bezorgde zijn voorstel voor verder onderzoek naar PFAS in en rondom het 

huisvuilstort. Dit wordt toegelicht aan de stuurgroep: 

• Er dient een afperkingsonderzoek uitgevoerd te worden.  

• EBSD stelt volgend vervolgonderzoek voor: 

o Staalname toplaag huisvuilstort 

o Herbemonsteren alle ondiepe peilbuizen (binnen en buiten het stort) 

o Herbemonsteren alle diepe peilbuizen (buiten het stort) 

o 6 Nieuwe peilbuizen 500 tem 505. 

Ook moeten de dijken rondom het huisvuilstort verder onderzocht worden qua integriteit 

en hoogteligging. 

 

Resultaten van dit verder onderzoek moeten we afwachten om verdere aanpak te kunnen 

bepalen. 

 

In de stuurgroep worden volgende vragen gesteld:  

• De waarden op de gronden Ceuppens liggen hoger dan die van de visvijvers, 

waarom moeten hier dan geen maatregelen genomen worden?  

De intendant antwoord dat dit het oordeel van de EBSD is op basis van hun risico-

analyse. 

• Moeten er stalen genomen worden van de bodem van de visvijvers? 

De intendant signaleert dit aan Tractebel ter verdere overweging 

• Welke invloed hebben deze vaststellingen op de uitspraak van de RvVb? 

De vaststelling van de aanwezigheid van PFAS heeft geen invloed op de zaak die 

voorligt bij de RVVB, aangezien deze vaststelling van latere datum is. 

• Er blijk uit recente navraag nog geen verdere duidelijkheid over datum van 

uitspraak door de RvVb. 

• De intendant stelt dat de saneringsaanpak zoals vooropgesteld in het BSP, door de 

aanwezigheid van PFAS wellicht wordt versterkt en de urgentie verhoogt om het 

huisvuilstort grondig af te dekken. 

 

10. Periodieke inspectie asbeststort 

 

Jeroen Depaepe licht toe: 

Er vond op 13/11/2023 een halfjaarlijkse terreincontrole plaats met bijzonder aandacht 

voor mogelijke gevolgen van storm Ciaran. 

Het rapport daarvan is nog in opmaak en zal bezorgd worden. 

Samengevat werd volgende vastgesteld: 

• Sterke begroeiing op het stort  
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• Geen beschadiging van aanwezige afdeklagen 

• Waarneming van omgevallen bomen op de paden rondom de afgesloten zone, maar 

niet op het stort zelf. 

 

Van 19/10/2023 tot 24/10/2023  werden herstellingen aan de beschadigde delen van de 

omheining uitgevoerd. 

 

 

11. Voorlopige maatregelen asbeststort 

 

OVAM legde in een brief en na overleg aan DVW volgende aanvullende maatregelen op: 

• Het 3-jaarlijks rapport wordt vanaf 08/2024 een jaarlijks rapport. 

• Het officialiseren van het uitvoeren van terreininspecties na stormweer en/of hevige 

regenval 

Dit laatste werd in het verleden al door DVW uitgevoerd 

De terreininspectierapporten zullen blijvend gepubliceerd worden op de website 

www.kleiputtenterhagen.be . 

 

12. Varia   

• Dossier sanering en morfologieherstel voormalig ontginningsgebied Boom-Terhagen 

wordt van de POM Antwerpen overgedragen naar Departement Ruimte, Erfgoed en 

Mobiliteit. Maarten Pacquée zal het project verder begeleiden.  

• In verband met de strafklacht tegen De Vlaamse Waterweg:  

o De Vlaamse Waterweg stelde een vraag naar bijkomend onderzoek omdat een 

aantal punten in het dossier niet mee bekeken werden door de raadkamer.  

o De Vlaamse Waterweg gaat ervan uit dat dit geen impact heeft op het lopende 

project of op de eindafwerking van het asbeststort.  

 

 

 


